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خانه اندیشمندان علوم انسانی قرار گرفته است، خب چه اشکالی دارد در ساعاتی 
که این ملک خالی اســت، از آن اســتفاده کنند. اکنون باید مدیریت این ملک 
نظام مند شوند و با برنامه ریزی و مدیریت بهتر، هم در خدمت خانه اندیشمندان 
باشیم و فضای اختصاصی مورد نیاز را در همین ملک به آن اختصاص دهیم و هم 
یکی دو مجموعه دیگر را با کمکی که بچه های دانشگاهی خواهند کرد، به این 
فضا اضافه کنیم تا همچنان فضای اندیشمندی و آزاداندیشی در این ملک وجود 
داشته باشد، تا همان طور که موسســه خانه اندیشمندان از این ملک استفاده 

می کردند، دیگران هم بتوانند در این خانه مستقر شوند.«
او در پاســخ به این سوال که همین حالا چنین اتفاقی در خانه اندیشمندان 
علوم انسانی رخ می دهد، پس مشکل شهرداری چیست؟ تاکید کرد: »مسئله ما 
این است که یک قرارداد واگذاری که از اساس باطل بوده، این ملک را در اختیار 
یک موسســه قرار داده است. در همین راستا نیز یک حکم دادگاه گرفته ایم که 
تاکیــد دارد قرارداد واگذاری این ملک باطل اســت، خب قانوناً ما نمی توانیم با 
قرارداد قبلی ادامه دهیم، بنابراین باید حکم را اجرا کنیم و سپس در قالب قرارداد 
جدید، به همکاری خودمان ادامه دهیم.« محتشــم آرا در پاسخ به این سوال که 
آیــا خانه مداحان که در دوره مدیریتی جدید شــهرداری راه اندازی شــده، برای 
استفاده عموم است یا خیر؟ گفت: »شهرداری ساختمان های زیادی را در اختیار 
تشکل های صنفی قرار داده است و هیچ اشکالی ندارد، ولی حاضر نیستیم که 

یک ساختمان متعلق به شهرداری را به یک موسسه خصوصی بدهیم.«
او افزود: »خانه اندیشمندان علوم انسانی یک موسسه عمومی نیست، بلکه 
یک موسسه خصوصی است و نباید فکر کنیم که این مجموعه یک موسسه وابسته 
به دانشگاه یا نهادهای دولتی دیگر است. البته افرادی که در این موسسه فعالیت 
می کنند یا با آن ارتباط دارند، همگی انسان های شریف و مهمی هستند و ما هم 
تمایل داریم با قدرت به فعالیت خود ادامه دهند و حتی نیاز به کمک هم داشته 
باشند، به آن ها کمک می کنیم، اما تلاش ما این است که امکان استفاده دیگران 

هم در این مرکز فراهم شود.«

 شهرداری خواهان مدیریت خانه اندیشمندان است �
کیومرث بشیریه، معاون مدیرعامل خانه اندیشمندان 
علوم انسانی نیز درباره اجرای حکم تخلیه این خانه تاکید 
کــرد: »بعــد از مهلت مقرری کــه قانون اعلام کــرده بود، 
نمایندگان شهرداری به همراه نماینده اجرای احکام برای 
اجرای حکم آمدند. ما درخواست مهلت بیشتری برای مدت کوتاهی کردیم که با 
مخالفت نماینده شــهرداری مواجه شدیم. پیرو این اتفاق، گفتند که دو اتاق در 
اختیار شما قرار می دهیم که وسایل خود را به صورت امانی در آنجا قرار دهید و 
بقیه ساختمان را در اختیار شهرداری بگذارید که با مخالفت خانه اندیشمندان 
روبه رو شدند. نتیجه امر این شد که درخواست دادند که نماینده دادستان حضور 
پیدا کند، اما با حمایتی که اعضای شورای شهر، مسئولان دولت، جامعه نخبگان 
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سمت است می گویند ما نمی توانیم و آن ها باید تحریم را بردارند تا مشکل حل 
شود. من عرضه حل مشکل را ندارم. تا جایی که من می بینم، آقای پزشکیان 
چنین مواضعی ندارند. ایشــان جدی ایســتاده که ما به توان داخلی اعتماد 
کنیم و این مشکلات را حل کنیم. برخی این حرف ها را از بیرون می زنند. اما 
من با آقای پزشــکیان و وزیر امور خارجه مواجه شدم، چنین نگاهی ندارند و 
پذیرفتند یکی از ده ها کاری کــه وزارت امور خارجه انجام می دهد، مذاکرات 
است. این مذاکرات تا جایی که ما از ذات آمریکایی ها می فهمیم، چون نامرد 

هستند به جایی نمی رسد.«

ظریف اسنپ بک را نقطه قوت برجام می دانست �
نبویــان مدعی شــد: »پیش بینی من اســت اروپایی ها اســنپ بک را فعال 
می کنند. چون ذاتشــان فوق العاده خبیث اســت. یادم هست به آقای ظریف 
می گفتیم، این چه ســازوکار حل اختلافی اســت که شــما در برجــام در نظر 
گرفتیــد. ما می توانیم به آن ها بگوییم مــا برجام را انجام دادیــم و ۱۵ بار تائید 
شــده، شــما تحریم ها را برنداشــتید. طرف مقابل می گوید اعتراض کردید؟! 
تحریم ها برمی گردد. از آن طرف، طرف مقابل بگوید شــما 3/۶7 را کردید ۶۰ 
درصــد، باز تحریم هــا برمی گردد. اما همان زمان آن ها این اســنپ بک را نقطه 
قوت می دانســتند. الان همان ها در سرشان می زنند که تحریم ها برمی گردد. 
می گوییم تا الان تحریم ها برنگشت؟ نفت راحت می فروشیم؟ پول مان را راحت 
می آوریم؟ می گویند قطعنامه ها برمی گردد. به ما بگویید این قطعنامه ها برگردد 
چه می شود؟! بین تحریم های شورای امنیت، اتحادیه اروپا و آمریکا، مهم ترینش 
تحریم های آمریکاســت. بعضی در داخل کشــور با خباثــت ذاتی می خواهند 

اسنپ بک را بهانه کنند که به غرب امتیاز بدهند.«
نبویان درباره چارچــوب مذاکرات گفــت: »از ۲۰ درصد قطعاً پایین تر 
نخواهیــم آمد. در حد نیاز. در حد صنعتی حتماً حفظ خواهد شــد. بالاتر 
از 3/۶7 درصد خواهد بود. ذخایر هم خارج از کشــور نخواهد رفت. این ها 
مواردی اســت که مذاکره کنندگان ما در چارچوب آن حرکت خواهند کرد. 
۶۰ درصد قابل معامله است اگر تحریم ها را برمی دارند. آن ها باید تحریم ها 
را بردارند و ما راســتی آزمایی کنیم. نــه اینکه مثلًا تحریم بانک مرکزی ذیل 
هســته ای برداشته شــود و برود ذیل تحریم های دیگر. تحریم بانک مرکزی 

باید برداشته شود.«

جریان نفوذ  به دنبال توقف غنی سازی �
فریدون عباسی، رئیس پیشین سازمان انرژی اتمی 
دیگر چهره حاضر در این نشســت، درباره فواید صنعت 
هسته ای گفت: »صنعت هســته ای نقش مهمی در بالا 
بردن اســتانداردها در حوزه های فنی و علمی دارد. این 
صنعت در زمینه های ســلامت، فناوری، علم و فضــا به ایران کمک می کند و 
باعث پیشــرفت های اقتصادی کشور می شود. توسعه صنعت هسته ای برای 
رشــد و شــکوفایی علمی و فناوری ایــران ضروری اســت و می تواند به بهبود 

وضعیت اقتصادی کشور کمک شایانی کند.«
عباســی افزود: »مجلس ما در جریان هر کاری نیست. نماینده ها وقت 
ندارند. اکثر نماینده ها غیر از ۲۰ ]3۰[ نماینده تهران، درگیر حوزه انتخابیه 
هســتند. آنقدر دنبال بخشــی نگری هستند، مسائل کلان کشــور را کنار 
می گذارند. علــت اینکه ناترازی در حوزه انرژی داریم، چیســت؟ آن هایی 

عکس نوشت

»۱۲ مرد خشــمگین« یک فیلم است. داستانش در یک اتاق هیئت منصفه  می گذرد. ماجرای فیلم 
قصه جوان هجده ســاله ای است که متهم به قتل پدرش است. اگر گناهکار شناخته شود، اعدامش 
می کننــد. دادگاه تمام می شــود و دوازده عضو هیئت منصفه به اتاقی می روند تــا درباره رأی نهایی 
تصمیم بگیرند. ظاهراً همه چیز روشــن اســت؛ تمام شواهد علیه پسر است و بیشتر اعضا متقاعد شده اند که او قاتل است. با شروع رای گیری اما... 
نمی خواهم در مقام اسپویلر بنشینم و سیر تا پیاز فیلم را تعریف کنم. حرف دیگری دارم. این  روزها دختری به اسم الهه به قتل رسیده است. داستان 
هم دردناک تر از آن است که بخواهم شما را به آرامش دعوت کنم. اما ورود برخی ناظران به قضیه طوری است که به هیچ وجه عادی به نظر نمی رسد. 
این روزها سیل عظیم از مردمی می بینم که در مقام کارشناس صحنه قتل، کارشناس قضایی، هیئت منصفه و قاضی نشسته اند و حکم می دهند و... 
متوجه جریحه دار شدن روان جامعه هستم اما یک لحظه صبر کنید. به این فکر کنید که چرا این حجم از نگاه متوجه این اتفاق شد. واقعیت این است 
که در این ســال ها از این اتفاق ها کم نیفتاده است. اصلًا اگر یک روز پای صحبت کارشناس های پلیس بنشینید یا حتی صفحه حوادث روزنامه ها را  

ورق بزنید عرضم را تایید می کنید. 
عده ای اینفلوئنسر که حتی به مرگ یک دختر هم به چشم فالوئر و لایک نگاه می کنند و رفتار و کردار و پیشینه شان نشان می دهد که اپسیلونی دغدغه 
حقیقت ندارند.   نمی خواهم جای مرد شماره ۸ فیلم »۱۲ مرد خشمگین« بنشینم و رای تان را عوض کنم. می خواهم بگویم یک لحظه صبر کنید... 
اصلًا یک نفس عمیق بکشــید و اجازه بدهید کســانی که به قضیه نزدیک ترند و صلاحیت دارند جوانب ماجرا را مورد بررسی قرار دهند. بگذارید یک 
گزارش دقیق و بدون احساسات رقیق شده بخوانیم. باور بفرمایید با ردیف کردن کلمات در اینستاگرام هیچ جامعه ای درست نشده است. نه نه  هرگز 
نمی گویم احساســاتی نشــوید  و  دلتان نسوزد. حواسم هست روایتی که خواندید دل ســنگ را آب می کند اما این را هم بپذیرید اگر به راستی دنبال 
حقیقتید بگذارید به دور از خشــم، تعصب، ترس و احســاس ماجرا پیگیری شود. باور بفرمایید همه این هایی که بر آتش  این ماجرا می دمند دلسوز 

نیستند برخی شان پشت گوشی هایشان نشسته اند و به نمودار رو به رشد پلتفرمشان چشم دوخته اند. 

درباره قتل دختری به نام الهه
مرد شماره ۸ کجاست

که متصدی انرژی هســتند، دنبال حوزه انتخابیه خود هســتند که جاده 
بکشــند و اســتخدام کنند. تا موقعی که آنچه مقام معظم رهبری در مورد 
مجلس می گویند عملی نشــود، یعنی نمایندگان مجلــس در امور اجرایی 
دخالت نکنند، وزرا را تهدید نکنند، این چه وضعی اســت کــه مدام از وزرا 
ســوال یا تهدید به اســتیضاح می کنند؟ بعد این ها بیایند درباره هسته ای 
اظهارنظر کنند؟ همین بهتر که اظهارنظر نکنند. شما این نماینده ها را هم 
که می بینید نماینده تهران هستند. جزو آن 3۰ نفر هستند. من گفتم ۲۰ 
نفر، ۱۰ نفر درگیر همان مســائل هستند. رای دادن آن ها را ببینید! انتظار 
نداشــته باشید کار ویژه ای انجام دهند. آن هایی که در مجلس می فهمند، 

خون دل می خورند.« 
او ادامه داد: »مشکلات ایران با غرب، به ویژه آمریکا، ریشه در ماهیت نظام 
جمهوری اسلامی دارد و این مناقشات تنها نوک کوه یخ هستند. در خصوص 
حقوق زنان، حقوق کودک و قوانین قضایی، خواسته های آمریکایی ها بی پایان 
اســت و هیچ گاه به پایان نمی رسد. ایران به یک قدرت نوظهور جهانی تبدیل 
شده است و در جنگ با داعش، که آمریکایی ها آن را ساختند، ایران موفق شد 
این گروه تروریستی را شکست دهد.« او با اشاره به پیروزی های ایران در جنگ 
گفت: »در جنگ، خرمشهر را از دست دادیم اما دست روی دست نگذاشتیم 
و آن را آزاد کردیم. در حوزه هسته ای هر تصمیمی که ایران گرفت، آن را عملی 

کرد و به عنوان مثال، سوخت ۲۰ درصد را به راحتی تولید کرد.« 
عباســی گفت:  »جریانی در کشــور تلاش می کند تا این پیام را القا کند 
که ایران اورانیوم ندارد و بنابراین نباید غنی ســازی کند. این تحرکات باید به 
دقت مورد بررسی قرار گیرد و جریان نفوذ در چنین اقداماتی باید شناسایی 

و مقابله شود.«

پیش نویس توافق باید به دست مجلس برسد �
علــی خضریــان، نماینــده تهــران و عضــو کمیتــه 
هســته ای مجلس نیز با نادرســت خوانــدن ادعاهای 
مقامــات آمریکایــی درباره بی نیــازی ایــران از صنعت 
هسته ای، اظهار داشت:  »ترامپ در اردیبهشت ماه اعلام 
کرد که ایران باید صرفاً از منابع نفتی خود استفاده کند، اما این ادعا از چند 
جهت غلط است. چرا آمریکا که خود رتبه دهم ذخایر نفتی دنیا را در اختیار 
دارد، به سمت توسعه صنعت هسته ای رفته است؟« او ادامه داد: »کشوری که 
ادعا می کند منابع نفتی کفایت می کند پس نباید به سمت هسته ای رفت، با 
۹۲ راکتور هسته ای تولید برق را جلو می برد. اوکراین در حال حاضر حدود ۱۵ 
راکتور با ظرفیت ۱3 هزار مــگاوات برق، آلمان با ۱7 راکتور ۱۲ هزار مگاوات 
بــرق، کانادا ۱۹ راکتور ۱3۵۰۰ مگاوات برق، هند ۲۲ راکتور ۶7۹۵ مگاوات 
برق، انگلیس بــا ۲3 راکتور ۱۱۸۵۲ مگاوات بــرق و همینطور کره جنوبی، 
ژاپن، روســیه، فرانســه و خود آمریکا با بیش از ۹۲ راکتور هسته ای ۹۹۲۴۴ 

مگاوات برق تولید می کنند.«
او مدعی شــد: »روحانی می خواست در آخر دولتش سیاست »بدیم بره« 
را اجرا کند، اما قانون راهبردی مجلس نگذاشــت. ما حامی مذاکره کننده ها 
هستیم، اما پیش نویس توافق باید به دست مجلس برسد و با این نحوه برخورد 
آمریکایی در مذاکرات، توافق بعید اســت؛ مذاکره یکی از صد ها هزار کار در 
جمهوری اســلامی است.« او یادآور شد: »بسیاری از تفاهمات ما با آمریکای 

لاتین روی زمین مانده است و خیلی از آنها طلب داریم.«

کشــور، فرهیختگان گرامی، مردم عزیز و بخصوص رســانه ها در این زمینه از ما 
داشــتند، نمایندگان دادستانی و شهرداری قبول کردند که تا به ما مهلت دهند 
شاید گفت وگوها به سمتی برود که خانه اندیشمندان طبق روال گذشته در این 
محل امکان حضور داشته باشد، چون از نظر ما، این امکان وجود ندارد که خانه 

اندیشمندان با روش دیگری در اینجا به فعالیت خود ادامه دهد.«
او در واکنــش به اظهارنظر رئیس مرکز حقوقی شــهرداری تهران مبنی بر 
اینکه خانه اندیشمندان علوم انسانی یک موسسه خصوصی است نه عمومی، 
تاکیــد کرد: »گــزارش عملکرد خانه اندیشــمندان بعلاوه حسابرســی های 
انجام شــده نشــان می دهد که فعالیت های این خانه، عام المنفعه بوده است 
یا خیر. عموماً فعالیت های عام المنفعه نیز توسط موسسات خصوصی انجام 
می شــود، نه نهادهای دولتی عمومی. این که مقامات شــهرداری گفته »هم 
حکم تخلیــه را اجرا می کنیم هم خانه اندیشــمندان به فعالیــت خود ادامه 
دهد.« اتفاقی جالب و عجیب است، چون شاید آن ها بتوانند برای ساختمان 
شــهرداری و ســاختمان خانه اندیشــمندان تصمیم گیری کنند، ولی خانه 
اندیشــمندان علوم انســانی یک موسسه خصوصی مســتقل است که برای 
نحوه ادامه فعالیت آن، هیئت مدیره و مدیرانش تصمیم گیری می کنند و هیچ 
مجموعه دیگری اجازه تصمیم گیری درباره نحوه فعالیت آن را ندارد. شهرداری 
نمی تواند از ما بخواهد که با روشــی که آن ها می گویند، فعالیت کنیم یا صرفاً 
در مکانی که آن ها می گویند حضور داشته باشیم، بلکه نهایتاً فقط می توانند 

درباره ملک این مجموعه تصمیم بگیرند.«
او با اشاره به همکاری کامل با شهرداری تاکید کرد: »ما شرایط خودمان را به 
آن ها پیشنهاد دادیم، دوستان قبول نکردند و می گویند شما در حالت حداقلی 
حضور داشــته باشــید و فضا در اختیار ما باشــد و گروه های دیگــر هم زیر نظر 
شــهرداری حضور داشته باشند و با مدلی که ما می گوییم، کار کنید و این، مورد 
قبول و پسند مدیریت خانه اندیشمندان نیست. شهرداری علاوه بر اینکه علاقه 
دارد مدیریت خانه اندیشمندان را در دست بگیرد، دوست دارد از برند و لوگوی این 

خانه نیز در جهت اهداف خود استفاده کند.«

هواخواهان خانه اندیشمندان  �
این اقدام شهرداری واکنش هایی هم در پی داشته است. افشین حبیب زاده، 
عضو ســابق شورای شهر تهران در صفحه ایکس خود نوشت: »شاید شهرداری 
تهران بتواند خانه اندیشــمندان علوم انســانی را تخلیه کنــد اما تعطیلی خانه 
اندیشمندان غیرممکن است. مدیریت شهری منتظر زایش و توسعه این خانه در 

آینده نزدیک باشد. اندکی صبر سحر نزدیک است.«
علی اکبر صالحی، رئیس بنیاد ایران شناسی هم در صفحه ایکس خود نوشت: 
»هر اندازه عزت و احترام اندیشمندان در جامعه بیشتر باشد، پویایی فرهنگی و 
بالندگی فکری آن جامعه بیشتر است. مفتخریم اعلام کنیم که بنیاد ایران شناسی 

خانه همه اندیشمندانی است که دل در گرو میهن خویش دارند.«

احمد عربانی
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